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Transportudvalget har i brev af 20. december 2023 stillet mig føl-

gende spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kenneth Fredslund Petersen 

(DD). 

Spørgsmål nr. 156: 

Er det ministerens opfattelse, at et stigende antal hastighedszoner 

med en lav fartgrænse vil indebære, at flere bilister får tildelt et 

klip i kørekortet som følge af relativt små hastighedsoverskridelser 

målt i km/t, men hvor hastighedsoverskridelsen overstiger 30 pct. 

Svar: 

Det er min opfattelse, at en stor del af landets trafikanter bestræber 

sig på at overholde færdselslovens regler og de hastighedsgrænser, 

der er fastsat for de enkelte vejstrækninger. 

Lokale nedsættelser af hastighedsgrænsen kan som udgangspunkt 

ikke fastsættes uden, at der etableres hastighedsdæmpende foran-

staltninger. Det sikrer, at vejstrækningens udtryk og udformning 

tydeligt signalerer til trafikanterne, at der skal køres med en lavere 

hastighed.  

Transportministeriet har ikke data, der nærmere kan belyse 

spørgsmålet. 

Med venlig hilsen 

Thomas Danielsen 
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